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P r o t o k ó ł   Nr XXXII/2014 

z obrad sesji Rady Gminy Krzeszyce VI kadencji 

w dniu 27 lutego 2014r. 

 

XXXII zwyczajna  sesja  Rady  Gminy Krzeszyce  VI kadencji rozpoczęła się  o godz. 12.00. 

 

Obrady otworzył  Wiceprzewodniczący Rady Gminy,  Pan Wiesław Małaczyński  

- powitał radnych, sołtysów, Pana Wicestarostę Sulęcińskiego Pana Tadeusza Dąbrosia,  Pana 

Wójta, Pana Sekretarza, Panią Skarbnik. 

- stwierdził prawomocność obrad – na 15 radnych, obecnych 13,  wobec czego Rada może 

obradować  i podejmować uchwały.  

 

Pan Wiceprzewodniczący odczytał porządek obrad. – Uwag nie wniesiono. 

 

Porządek obrad przyjęto jednogłośnie bez zmian i przedstawiał się następująco: 

 

1.  Sprawy regulaminowe: 

         a/ otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad, 

         b/ przyjęcie protokołów z dwóch poprzednich sesji. 

2.    Przyjęcie sprawozdania  z wysokości średnich wynagrodzeń  nauczycieli za 2013r. 

3.    Podjęcie uchwały w sprawie  podwyższenia wysokości kryterium dochodowego  

        uprawniającego do uzyskania wsparcia w ramach programu „Pomoc państwa w zakresie  

       dożywiania” oraz pomocy dla dzieci i uczniów w formie posiłku udzielanej na wniosek 

       dyrektora szkoły lub przedszkola.  

4.    Ustanowienie wieloletniego programu osłonowego w zakresie dożywiania "Pomoc gminy 

       w zakresie dożywiania" na lata 2014-2020 – podjęcie uchwały.  

5.    Określenie zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie posiłku  

       albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych  

       wieloletnim programem wspierania finansowego gmin w zakresie dożywiania "Pomoc  

       państwa w zakresie dożywiania" na lata 2014-2020 – podjęcie uchwały. 

6.    Upoważnienie Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Krzeszycach  

       do załatwiania indywidualnych  spraw z zakresu administracji publicznej dotyczących 

        zryczałtowanego dodatku  energetycznego, o którym mowa w ustawie z dnia 10 kwietnia  

       1997r. Prawo energetyczne – podjęcie uchwały. 

7.    Zmiana uchwały budżetowej 2014r. – podjęcie uchwały. 

8.    Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazw ulicom w miejscowości Krzeszyce.  

9.    Rozpatrzenie skargi Pana Macieja Łazara i Pani Agaty Lewandowskiej  – podjęcie  

        uchwały. 

10.  Przyjęcie planów pracy Rady Gminy Krzeszyce i Komisji Rady Gminy na 2014r. 

 11.  Sprawozdanie Wójta z prac w okresie międzysesyjnym. 

12.  Interpelacje, wnioski i zapytania. 

 13.  Zamknięcie obrad sesji Rady Gminy. 
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Protokoły z dwóch poprzednich posiedzeń przyjęto z wynikiem: 

-  z dnia 18 grudnia 2013r.  – 12 głosami za, 0 przeciw i 1 głosem wstrzymującym się,  

-  z dnia 30 grudnia 2013r.  – 11 głosami za, 0 przeciw i 2 głosami wstrzymującymi się. 

 

Ad 2. 

Pani Skarbnik poinformowała, że od paru lat istnieje obowiązek monitorowania płac 

oświatowych w porównaniu do ustalonej przez Ministerstwo średniej płacy dla nauczycieli     

w poszczególnych stopniach awansu zawodowego. W naszych szkołach nie wystąpił problem 

dopłaty do tych średnich. Wszyscy nauczyciele zarabiają więcej niż ta średnia.  

 

Uwag radni nie wnieśli.  

 

Wszystkie komisje na wspólnym posiedzeniu przyjęły sprawozdanie. 

 

Radni jednogłośnie przyjęli informację z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli za 

2013r. 

 

Ad 3. 

 

Pani Kierownik GOPS przedstawiła projekt uchwały. 

 

Uwag radni nie wnieśli.  

 

Wszystkie komisje na wspólnym posiedzeniu pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

 

Pan Wiceprzewodniczący odczytał uchwałę nr XXXII/193/2014 w sprawie podwyższenia 

wysokości kryterium dochodowego uprawniającego do uzyskania wsparcia w ramach 

programu „Pomoc państwa w zakresie  dożywiania” oraz pomocy dla dzieci i uczniów          

w formie posiłku udzielanej na wniosek dyrektora szkoły lub przedszkola, którą przyjęto 

jednogłośnie 

                                      13 głosami za, 0 przeciw i 0 wstrzymujących się od głosu. 

 

Ad 4. 

 

Pani Kierownik GOPS przedstawiła projekt uchwały. 

 

Uwag radni nie wnieśli.  

 

Wszystkie komisje na wspólnym posiedzeniu pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 
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Pan Wiceprzewodniczący odczytał uchwałę nr XXXII/194/2014 w sprawie ustanowienia 

wieloletniego programu osłonowego w zakresie dożywiania "Pomoc gminy w zakresie 

dożywiania" na lata 2014-2020, którą przyjęto jednogłośnie 

                                      13 głosami za, 0 przeciw i 0 wstrzymujących się od głosu. 

 

Ad 5. 

Pani Kierownik GOPS przedstawiła projekt uchwały. 

 

Uwag radni nie wnieśli.  

 

Wszystkie komisje na wspólnym posiedzeniu pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

 

Pan Wiceprzewodniczący odczytał uchwałę nr XXXII/195/2014 w sprawie określenia zasad 

zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie posiłku albo świadczenia rzeczowego 

w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych wieloletnim programem wspierania 

finansowego gmin w zakresie dożywiania "Pomoc państwa w zakresie dożywiania" na lata 

2014-2020, którą przyjęto jednogłośnie 

                                      13 głosami za, 0 przeciw i 0 wstrzymujących się od głosu. 

 

Ad 6. 

Pani Kierownik GOPS przedstawiła projekt uchwały. 

 

Uwag radni nie wnieśli.  

 

Wszystkie komisje na wspólnym posiedzeniu pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

 

Pan Wiceprzewodniczący odczytał uchwałę nr XXXII/196/2014 w sprawie upoważnienia 

Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Krzeszycach do załatwiania 

indywidualnych  spraw z zakresu administracji publicznej dotyczących zryczałtowanego 

dodatku  energetycznego, o którym mowa w ustawie z dnia 10 kwietnia 1997r. Prawo 

energetyczne, którą przyjęto jednogłośnie 

                                      13 głosami za, 0 przeciw i 0 wstrzymujących się od głosu. 

 

Ad 7. 

Pani Skarbnik -  poinformowała, że jest to niewielka zmiana związana  ze zwiększeniem 

środków na realizację projektu Zespołu Szkół Samorządowych w Krzeszycach z udziałem 

środków unijnych. Ponadto dokonano zwiększenia wydatków dotyczących OSP Krzeszyce na 

zakup specjalistycznego samochodu – używanego. Wydatki te sfinansowano zwiększając  

dochody z podatku od nieruchomości i rolnego. 

 

Uwag radni nie wnieśli.  

 

Wszystkie komisje na wspólnym posiedzeniu pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 
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Pan Wiceprzewodniczący odczytał uchwałę nr XXXII/197/2014 w sprawie zmiany uchwały 

budżetowej 2014r. którą przyjęto jednogłośnie 

                                      13 głosami za, 0 przeciw i 0 wstrzymujących się od głosu. 

 

Ad 8. 

Pan Wójt poinformował, że uchwała dotyczy nadania nazw dwóm ulicom w Krzeszycach, 

przy działkach, które już w części zostały sprzedane. 

  - W załączniku nr 1 jest 8 działek, z których 6 zostało sprzedanych. Położone są za figurką 

od strony drogi  krajowej 22, tj. od ul. Słonecznej koło p. Panasowskiego – i tę ulicę 

proponujemy nazwać ulicą Parkową, ponieważ cały ten teren otacza park. 

- W załączniku nr 2 przy ul. Sulęcińskiej prowadzącej do p. Turkiewicza, powstały też działki 

budowlane - 3 na gruntach ANR. Równocześnie podzieliliśmy nasz grunt, który przylega do 

gruntów ANR i utworzyliśmy 6 działek. Między tymi działkami utworzyliśmy drogę.           

W pobliżu tych działek przebiega południk 15
o
, który został zaznaczony ustawieniem 

obelisku. W związku z tym proponujemy tę ulicę nazwać ulicą 15 Południka. 

 

Wszystkie komisje na wspólnym posiedzeniu pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

 

Pan Wiceprzewodniczący odczytał uchwałę nr XXXII/198/2014 w sprawie nadania nazw 

ulicom w miejscowości Krzeszyce, którą przyjęto jednogłośnie 

                                      13 głosami za, 0 przeciw i 0 wstrzymujących się od głosu. 

 

Ad 9. 

Pan Wójt – poinformował,  że 22 stycznia wpłynęła do Urzędu Gminy skarga na działalność 

kierownika Zakładu Usług Komunalnych Pana Dariusza Gondka. Skargę złożyli Pan Maciej 

Łazar i Pani Agata Lewandowska.  Pan Łazar jest właścicielem posesji w Karkoszowie od 

kilku lat, nadal ma tam szambo  i w związku z tym wykonał telefon do pana, który świadczy 

usługi wywozu szamba i otrzymał odpowiedź, że kierownik ZUK  Dariusz Gondek zabronił 

odbierać nieczystości z podanej miejscowości. Według wyjaśnień, które p. Kierownik złożył 

na posiedzeniu naszych komisji,  zawarł on uzgodnienie ustne z p. Łazarem, że na wiosnę 

2013r. p. Łazar podłączy swoją posesję do kanalizacji. Pan Łazar wykonał telefon do p. 

Gondka i otrzymał taką samą odpowiedź, że nieczystości nie będą odbierane, gdyż muszą być 

podłączone do kanalizacji.  

- Komisje stwierdziły, że obie strony konfliktu mówią prawdę i w tej sprawie należy 

zasięgnąć opinii radcy, czy można odmówić odbioru nieczystości. Opinia taka została dla nas 

przygotowana i mówi ona, że odbiór nieczystości z takiego szamba jest konieczny i gmina ma 

obowiązek oczyszczać i usuwać ścieki a odmowa przyjęcia ścieków na oczyszczalnię przez 

ZUK, również w stosunku do mieszkańca, który  nie wykonuje obowiązku przyłączenia się do 

istniejącej sieci kanalizacyjnej, nie była działaniem prawidłowym. 

- Pan Wójt  na marginesie tej sprawy poinformował, że przyłączenie do kanalizacji miało być 

dobrowolne. Niestety w tej chwili 2/3 mieszkańców w Karkoszowie nie przyłączyło swoich 

posesji do kanalizacji. W związku z tym będą wydawane decyzje o konieczności przyłączenia 

i dopiero jeżeli w określonym terminie wskazanym w decyzji nie nastąpi przyłączenie, to aby 

przymusić należy podać do sądu i sąd wymierza ewentualnie karę jeśli ktoś się uchyla.  
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Uwag radni nie wnieśli.  

 

Pan Wiceprzewodniczący odczytał uchwałę nr XXXII/199/2014 w sprawie rozpatrzenia 

skargi Pana Macieja Łazara i Pani Agaty Lewandowskiej, uznającą skargę za zasadną, którą 

przyjęto  

                                                  11 głosami za, 0 przeciw i 2 wstrzymującymi się od głosu. 

 

Ad  10. 

 

Plan pracy Rady Gminy Krzeszyce na 2014r., radni przyjęli jednogłośnie. 

 

Plany pracy na 2014r. poszczególnych Komisji Rady Gminy: 

-  Planowania Budżetu i Inwestycji - przyjęto jednogłośnie, 

-  Komisji Gospodarki  Komunalnej, Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska – przyjęto 

    jednogłośnie, 

-  Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Rekreacji, Zdrowia i Spraw Socjalnych – przyjęto  

   jednogłośnie, 

-  Komisji Rewizyjnej - przyjęto jednogłośnie. 

Ad 11. 

Pan Wójt przedstawił sprawozdanie z prac w okresie międzysesyjnym, tj. od 22.11.2013r. do 

26.02.2014r. 

- 26.11.2013r. – spotkanie w Deszcznie Wójtów i Burmistrzów gmin: Krzeszyce, Słońsk, 

Górzyca w sprawie ścieżki rowerowej po nasypie kolejowym. 

28.11.2013r. – uroczyste pasowanie przedszkolaków w Gminnym Przedszkolu                       

w Krzeszycach. 

09.12.2013r. – spotkanie z Radą Sołecką Kołczyn w sprawie nieodpłatnego przejęcia 

budynku stolarni w Kołczynie. 

10.12.2013r. – uroczysty Konwent Zrzeszenia Wójtów i burmistrzów Województwa 

Lubuskiego w Lubniewicach z okazji 15-lecia Województwa Lubuskiego. 

11.12.2013r. – udział w Walnym Zgromadzeniu CZG-12. Rozstrzygają się losy Związku – 

czy  przekształci się w spółkę, czy pozostanie Związek (ilu gmin?) i spółka. 

- udział w pogrzebie najstarszego mieszkańca Europy p. Józefa Kowalskiego z udziałem 

przedstawicieli Kancelarii Prezydenta, Premiera, Wojska Polskiego, władz wojewódzkich        

i powiatowych a także burmistrza Radzymina, miasta, które nadało p. Kowalskiemu tytuł 

honorowego obywatela miasta. 

13.12.2013r. – odbyła się narada sołtysów, na której omówiliśmy sprawy m.in. organizacji 

XX Jubileuszowej Wystawy „Krzeszycka Jesień, rywalizacji sołectw, konkursu Piękna 

Zagroda a także  konkursu na logo Krzeszyckiej Jesieni. 
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14.12.2013r. - udział w spotkaniu opłatkowym zorganizowanym przez Radę Sołecką             

w Rudnicy, a  15.12.2013r. w takim samym spotkaniu zorganizowanym przez Radę Sołecką 

w Brzozowej – uczestniczył Sekretarz Gminy Pan St. Nazwalski. 

19.12.2013r. i 21.01.2014r.-  odbyło się spotkanie z Wicemarszałkiem Bogdanem Nowakiem 

i dyrektorem ZDW w Zielonej Górze Henrykiem Napierałą na temat inwestycji na drodze 138 

Podgórze-Muszkowo. Ustalono, że poczynione zostaną starania ujęcia tego zadania w planach 

do 2020r. Po pierwsze uzyskamy opinię WRady BRD na temat zachowania bezpieczeństwa 

na drodze w Muszkowie, a po drugie zgłoszona została interpelacja w Sejmiku Województwa 

Lubuskiego w tej sprawie przez naszego radnego p. Marka Zarębę (24.02.2013r.) do Zarządu 

Województwa. 

08.01.2014r. – spotkanie z Dyrektorem  GBS Barlinek p. Zbigniewem Wielgoszem, a także 

nowym (od 01.01.2014r.) dyrektorem Odziału w Krzeszycach p. Kukielem Krzysztofem. 

10.01.2014r. – spotkanie noworoczne w Filharmonii Gorzowskiej z Wojewodą Lubuskim 

Jerzym Ostrouchem. 

12.01.2014r. – odbył się Finał XXII WOŚP organizowany przez Zespół Szkół 

Samorządowych w Krzeszycach i GOK w Krzeszycach. Zebrano rekordową sumę w gminie – 

ponad 8 tys. zł. 

15.01.2014r. – wspólnie z dyrektorem GOK i kierownikiem GBP spotkaliśmy się z Radą 

Sołecką i KGW Krzeszyce, na którym omawialiśmy wspólne przygotowania do obchodów 

660-lecia Krzeszyc a także XX „Krzeszyckiej Jesieni”:. 

17.01.2014r. – odwiedziliśmy z p. Skarbnik gm. Pszczew, w której omawialiśmy sprawy 

związane z naliczaniem podatku dla nadleśnictw od linii wysokiego i średniego napięcia,        

a także od dróg leśnych. 

19.01.2014r. w Sulęcinie odbył się I samorządowy Turniej Piłki Nożnej o puchar Starosty 

Sulęcińskiego. reprezentacja Krzeszyc zajęła 4 m. na 6 drużyn. 

20.01.2014r. – udział w spotkaniu w Zielonej Górze z posłem Adamem Szejnfeldem. 

27.01.2014r. – odbyło się spotkanie ze Wspólnotami z Rudnicy na temat opłat za wywożenie 

ścieków i podpisano porozumienie. 

28.01.2014r. – udział w posiedzeniu Komisji ds. Lasów Państwowych działających przy 

ZRWiB Województwa Lubuskiego /sprawy podatków/. 

11.02.2014r. spotkanie z przewodniczącym Stowarzyszenia „Heimatkreis Oststenberg” p. 

Habermanem i pastorem Winklerem. Omówiono sprawę kolejnej wizyty byłych mieszkańców 

(wycieczka) 23 sierpnia 2014r. w Kołczynie. 

13.02.2014r. – odbyła się narada roczna w KP Policji. Podsumowano wyniki pracy w 2013r.      

i współpracę z samorządem. 

15.02.2014r. – udział w zebraniu sprawozdawczym OSP w Kołczynie, gdzie omówiliśmy 

sprawy funkcjonowania jednostki i zakończenia budowy remizy OSP. 

16.02.2014r. – odbył się kolejny turniej piłki nożnej o przechodni puchar Wójta. Ponownie 

zdobyła go drużyna „Pół węgla i pół papy i kawałek podłogi”. 
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20.02.2014r. – podpisanie umowy na kupno samochodu pożarniczego z OSP Lubniewice dla 

OSP Krzeszyce. Wynegocjowana cena to 10 tys. zł. 

21.092.2014r. – gościliśmy w gminie i parafii Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków         

p. Barbarę Bielenis-Kopeć i Kierownika Oddziału w Gorzowie p. Błażeja Skazińskiego. 

Wizytowano obiekty zabytkowe, które otrzymały dofinansowanie z Ministerstwa Kultury na 

remonty tj. kościoły w Muszkowie i Okszy. 

22.02.2014r. - udział w zebraniu sprawozdawczym OSP Krzeszyce, w którym uczestniczył 

Prezes Zarządu Powiatowego ZOSP p. D. Ejchart. Ustaliliśmy m.in., że z okazji 660-lecia 

Krzeszyc odbędą się u nas powiatowe zawody jednostek OSP z udziałem strażaków               

z Altlandsberga. 

 

Radni przyjęli sprawozdanie do wiadomości. 

 

Pan Wiceprzewodniczący przedstawił informację do radnych z Sejmiku Województwa 

Lubuskiego w sprawie elektronicznego otrzymywania biuletynu informacyjnego z prac 

Sejmiku – nie było chętnych. 

 

Ad 12. 

Radna Pani Olszewska -  dużo mieszkańców Kołczyna z ulicy Sulęcińskiej uskarża się na 

lipy, drzewa są stare, 

-  ponadto prosi o zabezpieczenie mostu w Kołczynie 

 

Pan Wicestarosta – drzewa będą podcinane. 

 

Radny Pan Peczkajtis – na komisji poruszałem temat-  co z dokumentacją, uzbrojeniem 

działek przy ul. Parkowej? – usłyszeliśmy odpowiedź, że odstąpiono od dokumentacji, bo 

koszt jej ma wynosić 30 tys. - czy ta kwota dotyczy tylko tych ośmiu działek, czy całego 

kompleksowego zagospodarowania terenów, łącznie z przejętym od PKP? 

- ponadto poinformował, że mija już 3 lata jak grupa rolników  ok. 30 osób złożyła pozwy do 

sądu w sprawie podtopień, które wynikły w  dramatycznym roku 2010 i jest pocieszające, że 

niektóre sprawy osiągają finisz. Zapadły pozytywne 2 wyroki: 1 rolnika z gminy Słońsk i 1 

rolnika z gminy Krzeszyce – mój, w Sądzie Okręgowym i teraz czekamy na uzasadnienie 

wyroku i wiemy, że to jeszcze droga daleka. W moim odczuciu to, że od 3 lat Zarząd 

Melioracji kompleksowo wszystkie kanały podstawowe konserwuje, to dlatego że nie 

odpuściliśmy tej sprawy. 

- Cieszę  się, że w planach pracy jest też ujęte, że będzie poruszany stan urządzeń 

melioracyjnych, dobrze by było być wcześniej przygotowanym, 

- Podziękował za to, że komisje odbyły się we wtorek a sesja w czwartek - bo ja uprzedzałem 

Pana Przewodniczącego, że niestety w środę, w piątek nie mogę uczestniczyć jak odbywa się 

szybciej jak o godzinie 14.00. Cieszyłbym się, gdyby nie w środę, nie w piątek komisja, czy 

rada się spotykała. 
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Sołtys Pan Szpitalny – podziękował za naprawienie drogi. 

 

Sołtys Pan Woszczyński – zgłosił, że firma wywożąca odpady daje zbyt mało worków, a jeśli 

mieszkańcy dają w innym, to nie przyjmują. 

- druga sprawa: mieszkańcy przynieśli fotografię naszej drogi, co tam było nasypane i w 

związku z tym chciałbym się dowiedzieć jak będzie rozwiązana kwestia tych uchybień – mam 

tu na myśli wszystko to, co jest wykonane niegodnie ze specyfikacją. 

 

Pan Wójt udzielił wyjaśnień: 

- - uzbrojenie działek, kwota 30 tys. dotyczyła całego zagospodarowania  kompleksu do ul. 

Dworcowej, 

-  worki, tłumaczyłem, że raczej nie ma problemu; mówiłem też sołtysom, że mogą wziąć do 

siebie worki i mieszkańcom wydawać a ostatecznie to w Gminie u Pani Marty Buczkowskiej 

można wziąć, 

- sprawa drogi w Karkoszowie – jest podpisany protokół, że do 30.04.2014r. mają zrobić jak 

w specyfikacji i tego będziemy przestrzegali, jutro mamy spotkanie w tej sprawie. 

 

 

Więcej uwag i pytań nie wniesiono. 

 

Pan Wiceprzewodniczący podziękował zebranym i zamknął obrady XXXII zwyczajnej sesji 

Rady Gminy. 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

Obrady zakończono ok. godz. 14.00. 

 

 

                                                                                                     Wiceprzewodniczący 

                                                                                                   Rady Gminy Krzeszyce 

 

                                                                                               ……………………………… 

                                                                                                   /Wiesław Małaczyński/ 

 

 

 

 

Protokołowała: 

……………………………………… 

/Maria Parchimowicz/ 

 


